

من الساعة 13:00 الى 15:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي

منذ أكثر من عشر سنوات، اعتمدت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي قراراً تاريخياً بشأن مشاركة الشباب في العملية الديمقراطية، أعلنت فيه أن تحقيق ديمقراطية ذات مغزى يتطلب المشاركة الكاملة والفعالة للشباب ومنظمات الشباب في العمليات الديمقراطية على الصعيد المحلي والوطني والإقليمي والدولي.

وعلى الرغم من هذا الالتزام السياسي الواضح، أحرزت البرلمانات تقدماً محدوداً في تنفيذه. ولا يزال مستوى تمثيل الشباب في البرلمان منخفضاً، إذ إن الاتحاد البرلماني الدولي يقيسه بشكل منتظم. ويبلغ من العمر نصف سكان العالم أقل من 30 عاماً، بينما يمثل 2.6 بالمئة فقط من أعضاء البرلمان على مستوى العالم هذه الفئة العمرية. 37 بالمئة من المجالس البرلمانية لا تضم أي برلمانيين شباب دون الـ30 عاماً.

ولتسليط الضوء على هذه المسائل موضع الاهتمام وحشد البرلمانيين الشباب للتوصل إلى حلول من منظور صنع السياسات، سيكرس الاتحاد البرلماني الدولي جلسة إحاطته الثالثة المنعقدة عبر الإنترنت لأعضاء البرلمان الشباب لمسألة تمكين الشباب والمشاركة السياسية. تشكل جلسة الإحاطة هذه جزءاً من سلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب التي تم إطلاقها في آذار/مارس 2022. كما أنها ستعتبر بمثابة احتفال باليوم الدولي للشباب وتقييم التقدم المحرز في تنفيذ حملة الاتحاد البرلماني الدولي "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان".

وإن أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي مدعوون إلى تسجيل برلماني شاب واحد وبرلمانية شابة واحدة للمشاركة في جلسة الإحاطة. وسيعقب العروض التي يقدمها الخبراء نقاشاً بين البرلمانيين الشباب يهدف إلى تبادل الممارسات الجيدة بشأن السياسات والتشريعات المتعلقة بتمكين الشباب والمشاركة السياسية.

وستتوفر الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والعربية، والاسبانية.

- [مشاركة الشباب في العملية الديمقراطية](#)
- [مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية](#)
- [حملة أنا أقول نعم](#)



Empowerment Series for young parliamentarians: Briefing on youth empowerment and political participation

Friday, 12 August 2022

Summary

13:00 to 15:00 CEST

Just over ten years ago, IPU Member Parliaments adopted a landmark resolution on youth participation in the democratic process, declaring that achieving meaningful democracy requires the full and active participation of young people and youth organizations in democratic processes at the local, national, regional and international levels.

Despite this clear political commitment, parliaments have made limited progress in its implementation. The level of youth representation in parliament, as measured regularly by the IPU, remains low. Half the world's population is under 30, while only 2.6% of MPs globally represent this age group. Thirty-seven per cent of parliamentary chambers do not have any MPs under the age of 30.

To shed light on these issues of concern and mobilize young parliamentarians on solutions from a policy-making perspective, the IPU will dedicate its third online briefing for young MPs to the question of Youth empowerment and political participation. This briefing is part of the Empowerment Series for young MPs launched in March 2022. It will also serve to mark International Youth Day and to take stock of progress made in the implementation of the IPU's I Say Yes to Youth in Parliament campaign.

IPU Members are invited to register one young male and one young female parliamentarian to participate in the briefing. Presentations by experts will be followed by discussion among young MPs aimed at sharing good practices on policies and legislation related to youth empowerment and political participation.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Arabic and Spanish.

- [Youth Participation in the Democratic Process](#)
- [Youth Participation in National Parliaments](#)
- [I Say Yes campaign](#)